
فرش�ید غضنفرپور| نه  هاشمی ش��اهرودی و نه  
هاشمی رفس��نجانی، هیچ کدام نتوانس��تند بر مسند 
ریاس��ت خبرگان تکیه بزنند، نتیجه انتخابات درست 
به اندازه برف دی��روز تهران غیرمنتظره ب��ود. آیت الله 
محمد یزدی، م��ردی که پیش از این درب��اره او گفته 
می ش��د به دلیل بیماری برای ریاست خبرگان نامزد 
نخواهد ش��د، اما ظاهراً انصراف  هاش��می شاهرودی و 
نامزدی  هاشمی رفس��نجانی و در عین حال بی میلی 
احمد جنتی به حضور در انتخابات او را وارد گود رقابت 
با  هاش��می کرد. مردی که پیش از  هاشمی شاهرودی 
ریاست قوه قضائیه را برعهده داش��ته و مردم ایران او را 
بیشتر در تریبون نماز جمعه تهران و ریاست قوه قضائیه 
میان س��ال های 68 تا 78 به خاط��ر می آورند، آیت الله 
محمد یزدی اما در این سال ها دبیری جامعه مدرسین 
حوزه علمیه قم را نیز برعهده داشته است. تشکلی که 
می ت��وان از آن به عنوان قوی ترین، مس��تحکم ترین و 
متنوع ترین تش��کل سیاس��ی و مذهبی داخل کشور 
نام برد. این تش��کل همچنی��ن به عنوان یک��ی از دو 
ضلع جامعتین در کنار جامع��ه روحانیت مبارز نقش 
پررنگی در تصمیم سازی های جناح اصولگرا  یا همان 
راست سنتی ایفا می کند. حالا پس از مرحوم آیت الله 
مهدوی کنی دبیرکل جامع��ه روحانیت مبارز محمد 
یزدی دبیر جامعه مدرسین بر کرسی ریاست خبرگان 
تکیه زده است تا ثابت کند این کرسی همچنان میان 
اعضای جامعتین باقی خواهد ماند. انتخاب هیأت رئیسه 
خب��رگان البته در س��کوت برگ��زار می ش��ود. دور از 
چشم رس��انه ها و تا حد زیادی اس��رارآمیز. سخنرانی 
رئیس جلس��ه که به اتمام رس��ید خبرنگارها را بیرون 
می فرس��تند و از آن پس خبرگان به خل��وت رازآلود 
خود وارد می شوند. نتیجه انتخابات روز گذشته را نیز 
حجت الاسلام محس��ن کازرونی به خبرنگاران اعلام 
کرد. او گفت:  انتخابات در 2 دور برگزار ش��ده، آیت الله 
شاهرودی در همان دور نخست به دلیل تعدد کاندیداها 
انصراف داد و رقابت می��ان آیات محمد مومن، محمد 
یزدی و  هاشمی رفسنجانی ادامه پیدا کرد که به دلیل 
به حدنصاب نرس��یدن به دور دوم کشیده شده در دور 
نخست محمد یزدی 35 رأی، اکبر  هاشمی رفسنجانی 
25 رأی و محمد موم��ن 13 رأی آورده اند. دور دوم اما 

اوضاع از دور نخست هم برای آیت الله یزدی بهتر بود. او 
در نهایت با 47 رأی در برابر 24 رأی  هاشمی رفسنجانی 
به ریاست خبرگان رسید و دو رأی هم در دور دوم جزء 
آرای باطله محس��وب ش��دند. انتخاب آیت الله محمد 
یزدی به این سمت تا حدی زیادی غافلگیر کننده هم 
بود، چرا که وی در س��ال های اخیر به دلیل بیماری از 
سمت های این چنینی دوری می کرده و تا حد امکان 

تلاش داشته وارد فعالیت های سیاسی نشود. 
هاشمی شاهرودی: مجادلات بیهوده سیاسی 

ناسپاسی مضاعف در حق مردم است
پیش از برگزاری انتخابات آیت الله  هاشمی شاهرودی 
نایب رئیس مجلس خب��رگان رهبری که موقت��اً اداره 
جلس��ه را برعهده داش��ت در نط��ق پیش از دس��تور 
هفدهمین اجلاس��یه خبرگان رهبری ب��ا بیان این که 
عظم��ت م��ردم در راهپیمایی 22 بهمن مس��ئولیت 
همه به خصوص خواص و نخبگان را س��نگین تر کرده 
اس��ت، گفت:  در براب��ر این ملت ه��ر کاری جز تلاش 
بی وقفه برای حل مشکلات ناسپاسی است. نایب رئیس 

خبرگان رهبری با بیان این که قطب بندی کردن جامعه 
و مجادلات بیهوده سیاسی ناسپاسی مضاعف در حق 
مردم است ضمن تسلیت ایام فاطمیه، اظهار کرد:  این 
اولین اجلاس��یه خبرگان بعد از رحلت مرحوم آیت الله 
مهدوی کن��ی رئیس فقید مجلس خبرگان اس��ت که 
حقیقتاً یک عالم عامل و انقلابی اصیل بود. هرجا انقلاب 
به او نیاز داشت از شورای انقلاب گرفته تا کمیته ها و از 
نخست وزیری تا امامت جمعه و اخیراً ریاست خبرگان 
و همچنین اداره دانش��گاه امام ص��ادق )ع( جان، مال 
و آبروی خود را هزینه انقلاب ک��رد. وی افزود:  مرحوم 
مهدوی کنی متکی به تقوا و بصی��رت بود. نه هزینه ای 
به انقلاب وارد کرد و نه انق��لاب را هزینه خود کرد. امام 
)ره( درباره اش بارها س��خن گفته و رهبر معظم انقلاب 
او را به عن��وان یک عال��م دینی و سیاس��تمدار صدیق 
تجلیل کرده اند. از خداوند متعال برای او علو درجات را 
خواستاریم. نایب رئیس اول مجلس خبرگان رهبری با 
اشاره به تشدید آماج حملات اسلام ستیزی اظهار کرد:  
اس��لام و دنیای اس��لام همواره به ویژه در دو قرن اخیر 

آماج خشونت ها و خصومت های بس��یاری بوده است 
و به همین دلیل دش��منی های امروز دنیای اس��تکبار 
اتفاقی تازه نیست اما باید همواره توجه کنیم که در این 
دشمنی ها دو نکته وجود دارد که دشمنی های دیروز را 
از دشمنی های امروز متمایز می کند. هاشمی شاهرودی 
دومین وجه تمایز دش��منی های امروز علیه اس��لام را 
تمایزی کیفی دانست و گفت: دش��منان به دنبال این 
هس��تند که دنیای اسلام و مس��لمانان را علیه اسلام و 
یکدیگر وارد جنگ و مبارزه آن هم به صورت خشونت 

آمیز با یکدیگر کنند. 
 وزیر امورخارجه:  

کار دیپلماسی کاهش هزینه هاست
به گ��زارش دبیرخانه مجلس خب��رگان رهبری، در 
اجلاسیه روز گذشته خبرگان رهبری محمدجواد ظریف 
وزیر امور خارجه نیز به س��خنرانی پرداخت، وی ضمن 
تش��کر از هیأت رئیس��ه مجلس خبرگان و اعضای این 
مجلس برای ایجاد زمینه برای حضورش در این اجلاس 
از آخرین اقدامات تیم مذاکره کننده هسته ای و سیاست 
خارجی جمهوری اسلامی در عرصه بین الملل گزارشی 
ارایه داد و گفت:  کار دیپلماسی کاهش هزینه هاست لذا 
ما نیز از ابتدای دولت یازدهم با همین هدف اقدامات خود 
را انجام می دهیم. او با اشاره به نامه 47 سناتور آمریکایی 
به رهبران کشورمان مبنی بر لغو تمامی توافقات در پایان 
دوره ریاست جمهوری اوباما، گفت:  در این نوع نامه نگاری 
که کاری بی س��ابقه و غیردیپلماتیک است درواقع به ما 
گفته می ش��ود که ایالات متحده غیرقابل اعتماد است. 
وزیر امورخارجه ادامه داد: چه مذاکرات به نتیجه برسد 
و چه نرسد ما برنده هس��تیم؛ چون سرمایه ای که ما در 
این سال ها جمع آوری کرده ایم عزت و خودباوری است؛ 
س��رمایه ای که قابل پس گرفتن نیست و آمریکایی ها و 
غرب نیز این واقعیت را پذیرفته اند اما سرمایه غرب، اهرم 
تحریم و فشار آوردن بر سازمان ملل است که از ابتدای 
انقلاب و پس از تسخیر لانه جاسوسی شروع شده و چیز 
تازه ای نیست. پس از پایان س��خنان ظریف، پنج تن از 
نمایندگان مجلس خبرگان رهبری با طرح سوالات خود 
در مورد بخشی از س��خنان وزیر امورخارجه، اظهارنظر 
کردند و وی نیز پس از استماع سخنان این نمایندگان 

مطالبی بیان کرد. 

گپروی خط خبر آیت الله محمد یزدی رئیس خبرگان شد
   در رقابت میان آیت الله  هاشمی رفسنجانی و آیت الله محمد یزدی،  هاشمی با اختلاف 23 رأی نتیجه را واگذار کرد

دوش��نبه گذش��ته با تحرکات برخ��ی گروه های 
خودسر، سخنرانی علی مطهری در دانشگاه شیراز 
لغو شد. این سخنرانی در حالی لغو شد که مسئولان 
دانشگاه شیراز نسبت به برگزاری این جلسه سخنرانی 
تأکید و اصرار داشتند که امنیت مراسم برقرار خواهد 
بود. مسئولان استانی هم تلاش داشتند که از ایجاد 
هرگونه حاش��یه ای جلوگیری شود اما درنهایت هم 
جلسه س��خنرانی مطهری برگزار نش��د. پس از لغو 
این س��خنرانی هم روایت های متع��ددی از پرتاب 
گوجه گرفته تا اس��تفاده از گاز فلفل نقل شد اما روز 
گذشته علی مطهری، نماینده تهران طی نوشته ای 
از زبان خ��ود ماجرا را نقل کرد. در نوش��ته مطهری 
که در خبرگزاری ایس��نا منتشر ش��د، ماجرا از زبان 
وی این گونه نقل شد که س��اعت 5 /4 بعدازظهر روز 
دوشنبه 18 اسفند، وارد فرودگاه شیراز شدم. طبق 
معم��ول چند نف��ر از دانش��جویان دعوت کننده به 
استقبال آمدند و از سالن فرودگاه خارج شدیم. دیدم 
آنها اص��رار دارند که با یک تاکس��ی زردرنگ برویم. 
ظاهراً متوجه ش��ده بودند که ع��ده ای می خواهند 
آسیب برسانند، می خواستند خودروی ما شناسایی 
نشود. حدود 100 متر که جلو آمدیم، دیدم عده ای 

بین 30 تا 40 نفر روبه روی ما هستند و یک نفر خود 
را روی کاپوت خودرو انداخت. راننده به هر زحمتی 
ب��ود، او را رد ک��رد ولی کمی جلوتر س��نگ و آجر و 
گوجه فرنگی بود که به سمت ما می آمد. شیشه عقب 
و شیشه های دو طرف خودرو کاملا خرد و پودر شد و 
ذرات آن به سر و صورت و دست ما پاشید و برخی فرو 
رفت. گاز فلفل هم سلاح دیگر آنها بود که از نزدیک 
استفاده کردند و حدود یک دقیقه نفسم بند آمده بود.

مطهری در ادامه نوش��ته اس��ت:  اگر یک��ی از آن 

ضربات آجر و س��نگ به من اصابت کرده بود، معلوم 
نبود که اکنون زنده بودم. ظاهرا به قصد کش��تن یا 
ناقص کردن آمده بودند. رانن��ده به هر ترتیب بود از 
میان آنها گریخت اما آنها با موتورهای سنگین و یک 
وانت ما را تعقیب می کردند و باز سنگ و اشیای دیگر 
و دشنام های ناموسی و کلماتی مانند »حرامزاده« بود 
که به سمت ما می آمد. راننده ناچار وارد کلانتری 20 
گل سرخ شیراز شد. ما خیال می کردیم الان نیروهای 
کلانتری این افراد را بازداش��ت می کنند ولی دیدیم 

هیچ عکس العملی نشان ندادند و فقط از ورود آنها به 
کلانتری جلوگیری کردند. ظاهراً یک اصل پذیرفته 
ش��ده بود که این افراد ... در این گون��ه کارها آزادند و 
کسی حق مزاحمت برای آنها ندارد مگر این که فرد 
مورد تهاجم از شدت ضربات از دنیا برود. جالب است 
که یکی از مقامات ارشد آن کلانتری می گفت با وجود 
فناوری جدید که از داخل خانه هم می شود به صورت 
ویدیوکنفرانس برای دانشجویان صحبت کرد، چه 

اصراری به برگزاری این گونه جلسات است. 
مطهری در پای��ان آورده اس��ت: خلاصه مقامات 
دولتی و انتظامی همه تلاش می کردند که سخنرانی 
انجام نش��ود و از آن س��و غبار ناراحتی و کدورتی بر 
دل مهاجمانی که برخی از آنه��ا در اطراف کلانتری 
بودند، ننشیند. سرانجام از طرف استانداری در سالن 
س��خنرانی به دروغ اعلام ش��د که آقای مطهری به 
تهران بازگشتند تا جمعیت متفرق شود. به مسئولان 
استانی و انتظامی شیراز گفتم اگر قرار بر زورآزمایی 
اجتماعی اس��ت، بفرمایید تا من هم هوادارانم را به 
خیابان ها فرا بخوانم، در آن صورت این اراذل یک لقمه 
آنها خواهند بود. ب��ه رئیس جمهوری محترم عرض 

می کنم فکری به حال استان فارس بکنند.

روایت مطهری از حمله به او در شیراز

با سنگ، گوجه فرنگی و  گاز فلفل به  من حمله کردند
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نماینده شهرضا: 

 قوه قضائیه به ماجرای
 اهانت به مطهری ورود کند

علی مطه��ری، نماینده 
م��ردم ته��ران در مجلس 
ش��ورای اس��لامی طب��ق 
مج��وزی ک��ه ب��ا امضای 
دانشگاه  فرهنگی  معاونت 
ش��یراز ص��ادر ش��ده بود، 
دوش��نبه گذش��ته برای س��خنرانی در این 
دانشگاه به ش��یراز رفت. او قرار بود سخنران 
این برنامه با عنوان »اس��لام و آزادی« باشد 
اما به مح��ض ورود به فرودگاه ش��یراز، مورد 
هجوم نیروهای خودس��ر قرار گرفت و مورد 
ضرب و شتم واقع ش��د. به گفته دانشجویان 
دانش��گاه ش��یراز، نیروهای خودسر با پرتاب 
گوجه فرنگی و سر دادن شعارهایی به خودرو 
حامل علی مطهری حمل��ه کردند که در اثر 
آن، شیش��ه خودرو علی مطهری شکس��ته و 
صورت او زخمی ش��د. این اقدام اما از سوی 
این گروه پیشتر هم تکرار ش��ده بود. چراکه 
عل��ی لاریجان��ی، رئی��س مجلس ش��ورای 
اسلامی هم که سال 91 برای سخنرانی به قم 
رفته بود، مورد هجوم گروهی با پرتاب گوجه 
و لن��گ کفش و س��ر دادن ش��عارهایی علیه 
رئیس مجل��س، قرار گرفته ب��ود. با این حال 
اما سوال اینجاس��ت که این اقدامات از کجا 
سازماندهی می شود و چرا برخوردی قاطع با 
چنین اقداماتی که شأن مجلس را زیر سوال 
می برد، صورت نمی گی��رد. عوض حیدرپور، 
نماینده شهرضا در گفت وگو با »شهروند« به 
این سوال ها پاسخ داد که مشروح آن را در پی 

می خوانید.
آقای حیدرپ�ور! گروهی تحت عنوان 
اقدام�ات خودس�رانه ه�ر کاری ک�ه 
می خواهن�د انجام می دهند. نظر ش�ما 
درباره اقدامات این گروه چیس�ت؟ آیا 
چنی�ن اقداماتی را م�ورد تأیید مجلس 

شورای اسلامی می دانید؟
قطعا اقدامات خودسرانه موردتأیید نیست. 
ضمن این ک��ه اینگون��ه اقدامات که کس��ی 
برای س��خنرانی برود و ع��ده ای در مخالفت 
با س��خنرانی آن ف��رد، برخ��ورد کنند، اصلا 
پس��ندیده نیس��ت. این اقدام��ات را جامعه 
ایران��ی برنمی تابد. رهبر معظ��م انقلاب هم 
پیش��تر دراین باره صحبت و اعلام نظر کرده 
بودند که با این اقدام��ات مخالفند. بنابراین 
کس��انی هم که این کارها را انجام می دهند 
باید بدانند که این جا جمهوری اسلامی است 
و ما در جمهوری اسلامی دموکراسی داریم. 
اما از دموکراس��ی نباید سوءاس��تفاده کنیم. 
نباید به بهان��ه این که آزادی و دموکراس��ی 
داریم هرطور که می خواهیم برخورد و اعلام 
مخالفت کنیم. علاوه بر اینها در قرآن صریحا 
اشاره شده اس��ت که افراد باید همه حرف ها 
را بشنوند و از بهترین اش تبعیت کنند. حالا 
اگ��ر عده ای ه��م مخالفت دارن��د، می توانند 
حرف ه��ای دیگری را بش��نوند و اگ��ر مورد 
تأییدشان بود تبعیت کنند و اگر نبود، نکنند. 
این دستورالعمل س��اده ای است و اگر به این 
درک برسیم هرگز شاهد چنین اقداماتی در 
کش��ور نخواهیم بود. همان طور هم که گفتم 
نمایندگان مجلس ه��م در عین حال که این 
رفتاره��ا را نمی پذیرند ولی آنها را از ش��روط 

دموکراسی می دانند.
یعن�ی ش�ما معتقدی�د ک�ه ع�ده ای 
می توانند با پرچم دموکراسی هر اقدام 
خودس�رانه ای انجام دهن�د؟ آیا پرتاب 
گوجه، استفاده از گاز فلفل برای متوقف 
کردن س�خنرانی یک نماینده و ضرب و 

شتم از شروط دموکراسی است؟
بنده معتقدم که در کشوری که دموکراسی 
حاکم اس��ت باید نظ��رات مواف��ق و مخالف 
شنیده ش��ود. در این بین هم عده ای اینگونه 
برخ��ورد می کنن��د. بنابرای��ن در فض��ای 
دموکراسی کس��انی که وارد عرصه سیاست 
می ش��وند نبای��د اینگونه رفتاره��ا را توهین 
بدانند. اما ضرب و شتم و درگیری جرم است. 
یعنی قوه قضائیه می تواند ورود و اعلام جرم 

کند. 
به نظر ش�ما این اقدامات خودس�رانه 

سازماندهی شده، صورت می گیرد؟
قطعا سازماندهی شده است. مگر می شود 
عده ای خیلی خودجوش ش��عارهای یکسان 
به یک نماینده بدهند یا به او بدون هماهنگی 
و برنامه ریزی گوجه پرت��اب کنند؟ اما اینکه 
اینها از کجا سازماندهی می شود را نمی دانم 
ولی معتقدم که باید سر منشأ آن را پیدا کرد.

بالاخره در ای�ن اتفاق، ی�ک نماینده 
مجلس مورد اهانت قرار گرفته است آیا 

مجلس قصد ورود به ماجرا را ندارد؟ 
مجلس بعید می دانم ب��ه این موضوع ورود 
کند و ب��ه نظر من اینها حواش��ی اس��ت که 
مجل��س نباید درگیر آن ش��ود. الان مجلس 
کارهای مهمی دارد و البته که ش��اید برخی 
واقع��ا می خواهند، مجل��س را درگیر چنین 
حواش��ی کنن��د. بنابراین من درگیر ش��دن 
مجلس را به صلاح نمی دانم. اما به هرحال در 
صحن علنی آقای پیرمؤذن، نماینده اردبیل 
هم دراین باره صحب��ت کرد. در عین حال اما 
باید مراجع قضایی و امنیتی به این رفتارهای 
غلط رس��یدگی کنن��د و اجازه اش��اعه آن را 

ندهند. 

نشست مشترک مجلس و دولت به 
اوایل  سال 94 موکول شد

پارلمان��ي  معاون��ت  هماهنگ��ي  مع��اون 
رئیس جمهوری با بیان اینکه نشس��ت مشترک 
مجل��س و دولت به ماه ه��اي آغازین  س��ال 94 
موکول شد، گفت: در این نشست مسائل داخلي 

و بین المللي موردبررسي قرار مي گیرد. 
مجید نصیرپور سردهایي با اعلام اینکه برگزاري 
پنجمین نشس��ت مش��ترک مجلس و دولت به 
 سال آینده موکول ش��د به خبرگزاری خانه ملت 
گفت:  این نشست در ماه هاي نخست  سال 94 و 

به میزباني نهاد ریاست جمهوري برگزار مي شود. 
پارلمان��ي  معاون��ت  هماهنگ��ي  مع��اون 
رئیس جمهوری در تش��ریح دستور کار نشست 
آتي مجلس و دولت گفت:  در این نشست مسائل 
داخلي و بین المللي موردبررس��ي قرار مي گیرد، 
همچنین سخنراني چندتن از اعضاي هیأت دولت 
و نمایندگان مجلس و تبادل نظ��ر در این رابطه 
بخشي از برنامه هاي پنجمین نشست مشترک 

مجلس و دولت است. 

عضو شورای مرکزی حزب مؤتلفه: 

حزب لاریجانی را فرصت می دانیم
کاظم انبارلوئی در گفت وگو با مهر با اش��اره به 
تلاش اصولگرایان برای ایجاد وحدت و همگرایی 
در جریان اصولگرایی گف��ت:  جریان اصولگرایی 
فعالیت ها و گفت وگوهایش را در راستای وحدت از 
مدت  ها پیش  آغاز کرده و به نتایج خوبی رسیده که 

به زودی از این نتایج رونمایی می شود. 
وی در ادامه در پاس��خ به این سوال که موضع 
جبهه پیروان در مورد تأس��یس ح��زب رهروان 
توس��ط لاریجانی چیس��ت؟ گفت: هر ظرفیتی 
ک��ه در جری��ان اصولگرای��ی فعال ش��ود، اعم از 
کنش ها و واکنش های سیاس��ی یک رجل، یک 
حزب یا گروه سیاسی را یک فرصت برای تحرک 
و پویایی جریان اصولگرا می دانیم. عضو ش��ورای 
مرکزی موتلفه اس��لامی ب��ا بی��ان این که هیچ 
حزب سیاس��ی جا را برای فعالیت دیگر احزاب و 
شخصیت های سیاس��ی تنگ نمی کند، تصریح 
کرد: تش��کیل این حزب را یک فرصت می دانیم 
برای هم افزایی بیشتر برای رسیدن به اصولی که 
به آن معتقدیم.  اصولی همچون اعتقاد به قانون 
اساس��ی، خط امام و ولایت فقیه که در سایه این 
هم افزایی تحقق می یاب��د.  انبارلوئی، همچنین 
در پاسخ به این س��وال که آیا با لاریجانی و حزب 
رهروان برای وحدت در جریان اصولگرایی صحبت 
شده اس��ت، گفت:  هریک از اضلاع به این نتیجه 
رسیده اند که گفت وگو، راه رسیدن به همگرایی 
اس��ت لذا اص��ل گفت وگ��و را پذیرفته ان��د.  این 
گفت وگوها در سطوح مختلف در جریان است و با 

اضلاع مختلف اصولگرایی دنبال می شود. 

رئیس دفتر آیت الله  هاشمی: 

جلوگیری از ورود پول های کثیف به 
انتخابات وظیفه ناظران بر انتخابات است

محم��د  هاش��می در گفت وگ��و ب��ا ف��ارس ب��ا 
اش��اره به اظهارات اخیر اکبر ترکان مش��اور ارشد 
رئیس جمهوری مبنی بر اینکه نمی گذاریم عده ای 
با پول های کثیف در  س��ال 94 به پیروزی برسند و 
هرجا نیاز به افشا باش��د، این کار را می کنیم، اظهار 
داش��ت:  پول کثیف در عرف بین الملل تعریف دارد 
و به پول هایی که از طریق قمار، موادمخدر یا قاچاق 
کالا به دس��ت می آی��د پول کثیف گفته می ش��ود. 
 هاشمی ادامه داد: در کشور ما پدیده قمار وجود ندارد  
یا کمتر این مسأله دیده می شود اما در دو مورد قاچاق 
و موادمخدر فراوان است و بارها شنیده ایم که به طور 
مثال 24میلیارد دلار قاچاق کالا در کشور وجود دارد. 
رئیس  دفتر آیت الله  هاشمی رفس��نجانی در این باره 
ادامه داد: دولت در مرحله اول باید شناسایی کند و 
وقتی چنین چیزی را می گویند حتماً قاچاقچیان را 

می شناسند که این موضوع را مطرح کرده اند. 
وی تأکید ک��رد: در بحث انتخابات عمل به قانون 
مبتنی بر اخ��لاق حایزاهمیت اس��ت و لازمه یک 
انتخابات سالم و جلوگیری از ورود پول های کثیف 
به انتخابات، تقویت نظارت بر انتخابات است و باید 
به همه کاندیدها یک نوع نگاه اعتدالی وجود داشته 
باشد.  هاش��می در پایان تصریح کرد: جلوگیری از 
ورود پول های کثی��ف به انتخابات وظیفه ناظران بر 

انتخابات است. 

ماجرای اختصاص 23 هکتار زمین 
مرغوب برنجکاری به ساخت حوزه علمیه 
نماینده مردم لاهیجان در مجلس گفت: قرار بود 
در یکی از استان ها، 3 هکتار از زمین های مرغوب 
برای حوزه علمیه تخصیص یاب��د اما معاون وقت 
ذیربط استانداری، 23 هکتار نوشته اند؛ آن هم در 

مرغوب ترین زمینی که برنج کشت می شد.
به گزارش تس��نیم، در پی تذک��ر رهبر معظم 
انقلاب مبن��ی بر مراقبت درب��اره عدم تخصیص 
جنگل ها به هتل س��ازی یا گردش��گری و حتی 
ساخت توجیهات به ظاهر قابل قبول مانند ساخت 
حوزه علمیه ایرج ندیمی گفته است:  همان طور 
که مقام معظم رهبری بیان کردن��د، ما در حوزه 
جنگل ها نسبت به سایر کشورها فقیر هستیم و بعد 
از انقلاب - به هر دلیلی - بس��یاری از جنگل های 
م��ا از بین رفت��ه که بخش عم��ده آن، ناش��ی از 
س��وءمدیریت بوده اس��ت. زمانی که رهبر معظم 
انقلاب، رئیس جمهوری بودند، ما به همراه آقای 
زالی وزیر وقت کشاورزی خدمت ایشان رسیدیم 
و ایشان در همان زمان هم این دغدغه را داشتند 
که ما نباید در مسأله جنگل، وادادگی داشته باشیم.

اله��ام امی��ن زاده با بی��ان این که اف��راط و 
تفریط ها در حوزه قانون گذاری و اجرای قانون 
جامع��ه را به انحراف می کش��اند و باعث تنش 
و تضادهای��ی در بی��ن مردم می ش��ود، گفت:  
اعتدال، جامعه را به س��مت نش��اط و توسعه 

سوق می دهد.
به گ��زارش ایرنا، امین زاده روز گذش��ته در 
حاشیه نشست هم اندیشی حقوق و اعتدال در 
جمع خبرنگاران افزود:  بررس��ی تأثیر متقابل 
حقوق و اعتدال اثرات ارزشمندی را برای همه 

به همراه خواهد داشت.
وی ادامه داد: در حوزه وضع، تفسیر و اجرای 
قانون و حتی در مراجع دادرسی و قضایی اگر 
با اعت��دال عمل کنی��م جامعه ای با نش��اط بر 

محور توسعه خواهیم داشت.
معاون حقوقی رئیس جمه��وری همچنین 
در پاسخ به این س��وال که آیا قوانین فعلی در 
تضاد با اعتدال هس��تند؟ گفت:  پیشنهاداتی 
در نشست امروز مطرح ش��د که باید قوانینی 
که می توانند در حوزه های اجتماعی، فرهنگی 
و اقتصادی فضای اعتدال را به هم بزنند، مورد 

توجه قرار گیرند.
امین زاده تأکید کرد: در عین حال متعقدیم 
اجرای قانون بد بهتر از قانون گریزی اس��ت و 

از مردم ه��م می خواهی��م که قوانین��ی را که 
می توانن��د با اصلاح آنه��ا اعت��دال در جامعه 
گس��ترش یابد به ما معرفی کنند تا در صورت 

لزوم مصوباتی را در دولت داشته باشیم.
وی در پاس��خ به این س��وال که آیا تاکنون 
قوانینی از این دس��ت اصلاح ش��ده اس��ت یا 
خیر؟ گفت: برخی از قوانینی که مزاحم کسب 
و کار بودند اصلاح ش��دند، پی��ش از این برای 
اخذ جواز و پروانه کسب باید مسیرهای اداری 
پرپی��چ و خمی طی می ش��د که حت��ی باعث 

می شد فعالیت بخش خصوصی مختل شود.
امین زاده تأکید کرد: در عین حال متعقدیم 
اجرای قانون بد بهتر از قانون گریزی است و از 
مردم هم می خواهیم قوانینی را که می توانند 
با اصلاح آنها اعتدال در جامعه گس��ترش یابد 
به ما معرفی کنند تا در صورت لزوم مصوباتی 

را در دولت داشته باشیم.
وی در پاس��خ به این س��وال که آیا تاکنون 
قوانینی از این دس��ت اصلاح ش��ده اس��ت یا 
خیر؟ گفت: برخی از قوانینی که مزاحم کسب 
و کار بودند اصلاح ش��دند، پی��ش از این برای 
اخذ جواز و پروانه کسب باید مسیرهای اداری 
پرپی��چ و خمی طی می ش��د که حت��ی باعث 

می شد فعالیت بخش خصوصی مختل شود.

معاون حقوقی رئیس جمهوري: 

افراط و تفریط جامعه را به انحراف می کشاند
محمدباقر نوبخ��ت در جمع فع��الان اقتصادی 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تأکید بر این که 
تنها دو مورد اختلاف در مذاکرات هسته ای وجود 
دارد، گفت: برای شرایط عدم موفقیت در مذاکرات 
ه��م برنامه ریزی کرده ای��م و قطعاً در ای��ن مورد از 
سیاس��ت های اقتصاد مقاومتی کم��ک خواهیم 
گرفت.  به گزارش فارس، معاون رئیس جمهوری و 
رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور دیروز 
در دومین همایش جهت گی��ری  اقتصادی وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی با رویکرد اقتصاد مقاومتی 
با بیان این که تمام مقامات رژیم صهیونیس��تی و 
سناتورهای آمریکایی از روند مذاکرات هسته ای به 
تکاپو افتاده اند، اظهار داش��ت:  اکنون توافق تا حد 
زیادی پیشرفت کرده و تنها دو بند اختلافی میان 

ایران و گروه 1+5 وجود دارد. 
وی افزود: 47 س��ناتور آمریکای��ی در نامه وزیر 
امورخارجه کشورمان، نگرانی خود را اعلام کرده اند و 

از این موضوع مستأصل شده اند. 
نوبخت با بیان اینکه در مذاکرات هس��ته ای در 
راستای منافع ملت گام برخواهیم داشت، گفت:  در 
این مذاکرات، دیپلمات ه��ای ما به خوبی و با تدبیر 
عمل می کنند، از همین رو، جای نگرانی نیس��ت.  
وی با اش��اره به رهنمودهای مق��ام معظم رهبری 
تأکید کرد: از ایشان به دلیل حمایت و رهنمودهای 

خوبشان در راستای گره گشایی تقدیر می کنیم و در 
این شرایط با تسلط بر امور و مسائل گام برمی داریم.  
نوبخت با بیان اینکه افزایش رشد نقدینگی منجر 
به تورم می ش��ود، گفت: یکی از بدیهی ترین علوم 
اقتصادی، رابطه میان رش��د نقدینگی و تورم است 
که در این خصوص برنامه ریزی  لازم صورت گرفت 
و تورم موجود کشور به حداقل میزان کاهش پیدا 
خواهد کرد.  نوبخت با تأکید بر این که تمام وزرای 
اقتصادی و سیاس��ت گذاران بر امور تس��لط دارند، 
گفت: این اف��راد باتجربه و دس��ت اندرکار بوده اند 
و بس��تر فعالیت های اقتصادی به شکلی مطلوب 
آماده خواهد ش��د.  وی با اشاره به موضوع مذاکرات 
هسته ای تأکید کرد: در صورت عدم اصول توافق در 
مذاکرات هسته ای، باز هم برنامه وجود دارد و قطعاً 

در مسیر توسعه و تعالی کشور گام برمی داریم. 
رئیس س��ازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور با 
بیان این که برنامه ششم توس��عه با کمک فعالان 
اقتصادی تدوین خواهد ش��د، گف��ت:  به گونه ای 
برنامه ریزی خواهیم کرد ک��ه هم به لحاظ زمانی و 
هم به لحاظ مکانی در راستای توسعه حرکت شود 
که در این خصوص یک��ی از مهمترین موضوعات 
مورد تأکید در برنامه ششم توسعه کشور، توجه به 
صندوق ها خواهد بود تا فعالیت ها و برنامه های خود 

را پیش ببرد. 

سخنگوی دولت: 

در مذاکرات تنها در دو بند اختلاف وجود دارد


